
    

 

 
 

Z Á P I S 
  

 z jednání kolegia děkana a porady 
vedoucích kateder 

             dne 9. listopadu 2011 
 
 
Přítomni: 

 
 
RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D., PhDr. Michal Musílek, Ph.D.,  
doc. Ing. Jiří Tůma, CSc., Prof. PhDr. Martin Bílek, Ph.D., Ing. Monika Kostrová, RN-
Dr. Jan Kříž, PharmDr. Kamil Musílek, Ph.D., doc. RNDr. František Malíř, RNDr. 
Štěpán Hubálovský, RNDr. Jitka Kühnová, Ph.D., prof. RNDr. Eva Milková, Ph.D., 
Hana Čejková 

Hosté:  prof. PhDr. RNDr. Antonín Slabý, CSc., prorektor UHK 

Omluveni: doc. RNDr. Juraj Kostra, Ph.D., Ilona Lankašová 
 

Program: 1) Informace z kolegia rektora 
2) Plány nové budovy 
3) Hodnocení vědecké práce 
4) Finance 
5) Různé 

 

K bodu 1) – Informace z kolegia rektora 

 Doc. Musilová – Provedeno srovnání fakult podobného typu na různých univerzitách – v rámci 

interní kontroly máme srovnatelné studijní programy s fakultami podobného typu. Prof. Bílek 

komentoval, že i ostatní přírodovědecké fakulty mají učitelské programy a to nejen pod odbor-

nými programy, ale i pod programem „Specializace v pedagogice“.  K situaci v oblasti 

doktorských studijních programů prof. Slabý doporučil, abychom netříštili personál na více obo-

rů, ale soustředili se na akreditaci jednoho doktorského programu (to je i doporučení MŠMT) – 

UHK však bude zkoušet stabilizovat všechny stávající dr. programy. 

 Doc. Musilová – Informace o nezaměstnanosti absolventů (UHK má za poslední 2 roky 172 ne-

zaměstnaných, což je analogické jiným univerzitám), ale nutno do budoucna řešit, k čemuž 

budou nápomocné Rady pro spolupráci praxí všech fakult UHK. 

 Doc. Musilová, ing. Klik- Hodnocení akademických i neakademických pracovníků (u neakademic-

kých pracovníků je hodnocení těžko měřitelné, zatím se nebude provádět).  Proděkan 

dr. Musílek oslovil proděkana FIM doc. Kozla a získal pro inspiraci dotazník z FIMu a dále infor-

maci, že FIM chystá elektronické hodnocení předmětů a vyučujících (přes Google). Prof. Milková 

poznamenává, že se přiklání k elektronické verzi a navrhuje pro hodnocení rozlišit přednášky 

a cvičení (např. zkratkou vyučujícího). Proděkan dr. Musílek informoval o průzkumu MŠMT za-

měřeném na studentské hodnocení svých univerzit, bylo osloveno 60 náhodně vybraných našich 

studentů. Doc. Malíř upozornil, že studenti při hodnocení výuky nemusí uvádět pravdivé údaje, 

náročný vyučující může být negativně hodnocen, ač učí výborně.  

 Aktualizace DZ UHK - interní univerzita, ECDL, U3V. Je třeba připravit celoživotní vzdělávání 

na PřF UHK (katedra matematiky připravuje pro U3V, představu o tématice má i katedra fyziky). 



Proděkan dr. Musílek navrhuje, abychom spolupráci na celoživotním vzdělávání přírodovědecké 

fakulty zadali IDV UHK (pí Rajmontová) - nabídneme jim % ze zisku, abychom nemuseli otevírat 

vlastní IDV – IDV UHK nám zajistí malé akreditace (poznámka H. Čejkové, že pro neučitelské ce-

loživotní studium malá akreditace není třeba) – s konkrétními návrhy je možno se obracet přímo 

na proděkana dr. Musílka. 

 Referát vědy  - prof. Slabý.  Proběhla vnitřní kontrola, zda nejsou finance z FRVŠ a ze strukturál-

ních fondů EU čerpány na totožné aktivity. Kvóty pro UHK 2011-12 na výjezdy: nikdo se 

nepřihlásil (Portugalsko, Rusko). Výsledky GAČR nejsou na UHK příliš dobré, na PřF UHK žádný 

nový projekt nezískán (byly podány 4 projekty, ale žádný nedopadl). Děkan dr. Trojovský po-

dotkl, že je třeba zapojit více kateder do jednoho projektu. Prof. Slabý konstatoval, že bohužel 

jsou často upřednostňovány velké univerzity jako UK, ČVUT. Doc. Tůma navrhuje spolupráci pro 

grant GAČR jako spoluřešitelé s velkým renomovaným pracovištěm, toto potvrzuje doc. Malíř 

a za svou katedru navrhuje přínosný výzkum ochratoxinů, kterým se věnují v ČR jen 2 pracoviště. 

Dr. K. Musílek konstatoval, že katedra chemie poslala projekt TAČR  ve spolupráci s FN. 

Doc. Tůma konstatoval, že se nabízí cesta spolupráce s partnery z výrobní sféry – odborné pro-

jekty (ministerstvo průmyslu, zemědělství, zdravotnictví). Doc. Malíř se domnívá, že projekty 

TAČR jsou lepší, jedná se o aplikovaný výzkum.  Prof. Slabý podotýká, že je třeba, aby vybraná 

firma souhlasila se spolufinancováním. Doc. Tůma doporučuje více využívat „post-doc“ GAČRů, 

např. FF UHK byla zde opakovaně úspěšná.  K 8. 12. bude končit stará verze OBD a od 3. 12. bu-

de funkční nová – k tomu se uskuteční školení, na které by povinně měly jít i referentky kateder.  

 Byl vytvořen nový knihovní řád pro Knihovnu UHK.  Problém s vracením zapůjčených knihy 

do knihovny studenty, kteří končí studium, protože fakulta jim diplom vydat musí. Vymáhání 

knih od studentů lze provádět pouze občansko-právním soud. FIM zrušil příruční knihovny, ale 

u nás tuto praxi zavést nechceme. 

 Rada pro spolupráci s praxí  -  bude 14. 12. 2011 ve 14:00, budou přítomni i proděkani, tajemni-

ce (a mohou případně přijít i vedoucí kateder). 

 

K bodu 2) – Plány nové budovy 

 Probíhá finalizace projektové dokumentace a příprava ke stavebnímu řízení.  MŠMT již pro příští 

rok přislíbilo zhruba 70 mil. Kč, které budou muset být prostavěny jinak by o ně UHK mohla přijít. 

Tedy nelze již příliš protahovat přípravnou fázi stavby.  Katedry biologie a chemie společně s pro-

jektanty diskutují možné úpravy, které považujeme za nutné pro funkčnost nové budovy.  

 

K bodu 3) – Hodnocení vědecké práce 

 Doc. Tůma konstatoval, že byly rozeslány formuláře hodnocení vědecké práce, všichni z kateder 

podklady poslali. Upřesnil, že zaslaný formulář je jenom nadstavbou dalších hodnocených krité-

rií, které se přičítají k získaným bodům v RIVu. Dr. K. Musílek navrhl možná vylepšení kritérií pro 

příští rok. Děkan dr. Trojovský uzavřel diskusi s tím, že budou pro příští rok pravidla upravena na 

základě všech návrhů.  

 Bylo zdůrazněno, že je třeba publikovat především články impaktované a řazené do databází 

WoS a  SCOPUS. 

 

 



K bodu 4) – Finance 

 Ing. Kostrová konstatovala, že profinancování vzájemné výuky fakult bohužel nevedlo k tak vyso-

ké částce pro PřF, jak jsme předem očekávali. 

 Finance za specifický výzkum a  FRVŠ, GAČR  - řešitelé musí přidělené finance rychle dočerpat. 

Faktury musí být proplaceny z přidělených peněz do konce tohoto roku, jinak bude jejich uhra-

zení již realizováno  z rozpočtů příslušných kateder. 

 Děkan dr. Trojovský podotkl, že při tvorbě rozpočtu na rok 2012 budeme usilovat o přepočet 

doktorandů i ve prospěch PřF, aby se nám tím zlepšil koeficient B3 ze složky VKM. 

 Výhled na rok 2012 – oproti roku 2011 dojde ke snížení financí pro UHK o cca 20 mil. Kč. 

 Ing. Kostrová – rozvojový projekt je  uzavřený, nepřečerpalo se, zůstává malý zbytek, který bude 

dořešen.  

 Kontrola MŠMT na UHK za rok 2010 proběhla v pořádku. 

 Ing. Kostrová předala zprávu od ing. Špalovské, že mohou mít zapojení řešitelé na UHK maximál-

ní celkový úvazek 1,5  -  jinak vznikají neuznatelné položky. 

 

K bodu 5) – Různé 

 Prof. Bílek – mobility - pro akademické pracovníky bylo získáno 8 mobilit (všichni přihlášení 

ze všech našich kateder tedy vyjedou); pro studenty dopadlo 5 mobilit, ale je jenom 1 přihlášený 

(na letní semestr do Nitry). Budeme muset vypsat druhé výběrové řízení na zbylé 4 mobility stu-

dentů, vedoucí kateder mají zapůsobit na studenty, aby se hlásili. Nutno vytvářet nové kontakty 

se zahraničními univerzitami pro vznik lukrativnějších lokalit pro studenty v rámci Erasmu.  

 Děkan dr. Trojovský připomněl konání diskusní akce se studenty „Snídaně na děkanátu“ dne 

14. 12. 2011 od 7:30 hodin, následovat pak bude od 9:00 poslední letošní kolegium děkana. 

 Diskuse okolo e-learningu:  Moodle nahradil WebCT na UHK (kromě FIM, která si přála jeho za-

chování). Diskutováno, zda máme požadovat, aby tvořili naši akademičtí pracovníci povinně 

kurzy v Moodle. Byl učiněn závěr, že je na každém vyučujícím, aby uvážil vhodnost jeho nasazení 

ve své výuce.  

 Prof. Bílek diskutoval otázky spojené s návrhem naší „Aktualizace DZ na rok 2012“, především: 

o Katedry chemie a biologie připraví akreditace učitelství (Bc. a NMgr. pro SŠ) pod obory 

na PřF, 

o Katedra chemie reakreditaci oboru „Bezpečnost práce v nevýrobní sféře“ a jeden nový 

bakalářský neučitelský obor 

o Katedra biologie doktorský program 

o Program Systematická biologie a ekologie a program Fyzikálně-technická měření a výpo-

četní technika budou v roce 2012 připraveny k akreditaci pro výuku v anglickém jazyce. 

o Každá katedra připraví celoživotní vzdělávání. 

o Každá katedra by měla naplánovat jednu odbornou akci (konferenci, seminář, workshop 

s mezinárodní účastí; alespoň 1 zahraniční host) – dá se započítat i příjezd učitele v rámci 

Erasmu. 

 Děkan s tajemnicí ohlásili, že chtějí do konce roku navštívit všechny katedrálních schůze, aby po-

hovořili o problémech a vizích naší fakulty (termín bude domluven s vedoucími kateder). 

 Dr. Kříž měl dotaz na prof. Slabého ohledně „inovačních voucherů“ – prof. Slabý přislíbil, že in-

formace zjistí. 



  Proděkan dr. Musílek připomněl nutnost odevzdat vytištěné rozvrhy, pochválil nové webové 

stránky katedry chemie, upozornil, že existuje nová funkcionalita na webu – životopis, který lze 

používat i pro akreditace. Formuloval úkol, aby si každý učitel povinně vyplnil profesní životopis 

na webu do konce roku 2011. 

 

 

Zapsala: Hana Čejková   
 
 

RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D. 
    děkan PřF 

 


